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Van de redactie 
 

  
 
Door Gerrit Schinkel 
 
 
Mooi dat leden in deze drukke campagnetijd toch nog tijd hebben kunnen 
vrijmaken om artikelen voor Gouds Rood te schrijven. 
 
Uiteenlopende artikelen over het klimaat (Extinction Rebellion, Moeder 
Aarde) van Frank van der Knaap en Peter van Diesen. Een ander 
belangrijk onderwerp (samenwerking met GroenLinks) levert ook binnen 
onze afdeling discussie op.   
 
En er is nieuws over het Waterfonds. 
 
Het zijn kortom spannende dagen. Alle politieke partijen zijn nog druk 
bezig om de stem van de kiezer voor zich te winnen. Spannend is het ook 
hoe het samenwerkingsverband van PvdA en GroenLinks uiteindelijk zal 
scoren. 
 
En u leest een verslag van de eerste Jellie Gorter-lezing door Ad Melkert.  
 
Ga op 22 november in ieder geval stemmen! En hopelijk kunnen we op 
onze ALV van 23 november de champagne ontkurken.  
 
Tot de ALV van 23 november a.s.  
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Van de voorzitter 
 

  
 
Door Bram van Welie 
 

Beste partijgenoten,  

 
Laatst had ik een droom. Dat de gecombineerde lijst van PvdA en 
GroenLinks bij de komende verkiezingen verreweg de grootste werd. Dat 
Frans Timmermans in het Torentje kon plaatsnemen en dat onze partijen, 
samen met gelijkgestemden, een regering konden gaan vormen die een 
positief alternatief kan bieden voor neoliberalisme en populisme.  
 
En toen ik wakker werd, besefte ik dat dit geen illusie hoeft te zijn. Dat 
momenteel in Gouda, net als in alle andere plaatsen van Nederland, 
tientallen mensen actief zijn om juist dit doel te realiseren. En dat gebeurt 
in unieke omstandigheden; voor het eerst voeren we deze campagne in 
nauwe afstemming met onze kameraden van GroenLinks. Bovendien 
waren we mentaal en ook financieel niet op deze tussentijdse Kamerver-
kiezingen voorbereid. Ik wil mijn grote erkentelijkheid en dank uitspreken 
aan alle partijgenoten die dezer dagen flyeren, met de Goudse bevolking 
in dialoog zijn of meegedacht hebben over de campagne. Mijn waardering 
gaat ook uit naar degenen die bereid en in staat zijn geweest een 
materiële bijdrage te leveren aan deze campagne. 
  
Na 23 november is het werk niet gedaan, ook in Gouda niet. Ook in 
Gouda hebben steeds meer mensen moeite de eindjes aan elkaar te 
knopen. Ook in Gouda hebben we te maken met de opwarming van de 
atmosfeer. Ook in Gouda vinden veel mensen, en met name de jongeren, 
het moeilijk om adequate woonruimte te vinden of zich te verzekeren van 
zorg. Ook naar Gouda komen mensen die van huis en haard verdreven 
zijn door misstanden als oorlog en klimaatverandering. Dit vereist onze 
dagelijkse inzet en een permanente campagne om de behoeften te 
inventariseren en een antwoord daarop te kunnen blijven formuleren.  
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Terwijl ik dit schrijf, is het pas medio november. Op 23 november, de dag 
na de verkiezingen, treffen we elkaar op de ALV in onze Speelwinkel. Of 
de overwinningsdroom zal uitkomen, zullen we dan weten. Hoe dan ook, 
wij blijven ons onverminderd inzetten voor een sociaal en groen Gouda, 
een solidair, rechtvaardig en duurzaam Nederland waarin eenieder zich 
vrij en verantwoordelijk kan begeven.  
 
Van droom naar daad. SAMEN KAN HET! 
 
 
Bram van Welie 
voorzitter afdeling Gouda PvdA 
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Uitnodiging ALV dd. 23 november 2023 
 

  
 
Datum 

 
Donderdag 23 november 2023  

Plaats Buurthuis De Speelwinkel   
Tijd Vanaf 20.00 uur 
 

 
AGENDA 

 
 
1. Welkom en opening door de voorzitter 

  
2. Vaststelling van de agenda 

 
3. Notulen ALV dd. 22 juni 2023 

 
4. Evaluatie van der 2e Kamerverkiezingen 

 
5. Budget/begroting voor dit uitzonderlijke jaar 

 
6. Verslag van het onderzoek van de Commissie RoodGroen over 

samenwerking met GroenLinks op lokaal niveau 
 

7. Rondvraag 
 

8. Sluiting en borrel 
  

 

Peter van Diesen – secretaris 
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MAAKT SAMEN STERKER? 

  
 
Door Peter Bos  
 
Maakt samen sterker?       
 
Met deze tekst over de campagne-ervaring van mij, Peter Bos, die 
namens het PvdA-bestuur lid van de campagnecommissie Groen Links 
PvdA is, hoop ik jouw worsteling met lokale samenwerking, waarover we 
op onze ALV spreken, makkelijker te maken. 
 
We houden ons in deze tijd bezig met de landelijke samenwerking tussen 
GroenLinks en onze PvdA voor een goede verkiezingsuitslag, waarin we 
weer regeringsmacht veroveren om onze samenleving en de wereld 
daarbuiten ten goede te veranderen. En met onze worsteling over lokale 
samenwerking, waarover we op onze ALV spreken.  
 
In deze tekst wil ik aan de hand van mijn ervaringen in de Goudse 
campagnecommissie en breder in de campagnetijd laten zien wat samen 
werken van PvdA en Groen Links oplevert. Maakt samen sterker? Ik denk 
te zien wat ons tegenhoudt met de lokale uitbouw van deze 
samenwerking.  
 
Het startte met de moedige, democratische en effectieve pogingen te 
komen tot landelijke samenwerking van Attje Kuiken en Jesse Klaver na 
goed voorbereidend werk van Lilianne Ploumen. Na de genomen 
besluiten tot vorming van één lijst, de kandidaten, de lijsttrekker en het 
programma kon de campagne starten. Maar lokaal waren we twee 
groepen met op ledenniveau voorzichtige en nog vrijblijvende kennis-
makings- en samenwerkingspogingen. Bijvoorbeeld de gezamenlijke 
duurzaamheidsquiz van het voorjaar ’23. En in de nieuwe gemeenteraad 
juist een periode van verwijdering na jaren van redelijk effectieve 
samenwerking. Het ondersteunen van een gezamenlijke lijst kon niet 
anders dan door een samenwerking van de twee partijen gebeuren.  
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Stel je voor dat we met twee afzonderlijke partijen onze gezamenlijke lijst 
hadden gepromoot…. 
 
Na een koffie van de twee voorzitters begonnen we te denken niet óf, 
maar hóe samen te werken. Komen jullie langs bij onze permanente 
campagne-actie in Oosterwei, vroegen we. Ja, dat was een goed idee. 
Wat schetst onze verbazing: twee GroenLinksers deden mee met onze 
actie. Het leverde ons veel goed reacties op. “Wat leuk/ goed/ fijn dat jullie 
samen werken… Eindelijk een ander geluid naast alle afsplitsingen… Ik 
heb er over gelezen, maar ik zie het nu voor me.…” En een actiefoto van 
groen en rood gejaste leden in actie in Kontakt.  
  
Met GL-campagneleider Arie Groenenboom, GL-voorzitter Henk Lappee, 
ons burgerraadslid Remco Belonje en mij als bestuurslid vormden we een 
campagnecommissie. En daar bleek dat de GroenLinksers niet de 
grachtengordelelite te zijn, die we soms dachten dat ze waren. Ik heb dit 
soort termen voorbij horen komen op onze ALV’s. Terwijl we zelf soms ook 
aan de grachtengordel wonen …. 
 
Waar onze campagnes veel op massa en media zijn gericht, gaat 
GroenLinks de diepte in. Ze gaan al jaren maandelijks met een groep 
actieve leden in gesprek met bewoners van een uitgekozen buurt. En 
richting de verkiezingsdag wordt de inzet massaal gericht op zichtbaarheid 
op het laatste moment dat mensen intuïtief hun keuze maken. Vooraf aan 
die inzet hebben ze grondig gewerkt aan het mobiliseren van hun 
achterban om de gewenste inzet te kunnen leveren. En met succes, 
zagen we in de laatste Goudse verkiezingen. GroenLinks had een 
significant beter resultaat dan PvdA en dat kwam niet door betere 
prestaties in het college of in de raad, maar de campagne had daar 
vermoedelijk ook een aandeel in.  
 
Dus was het een verstandige keuze om goed te luisteren naar de 
voorstellen en aanpak van GroenLinks voor de campagne. We 
concentreerden ons op gesprekken om mensen huis aan huis te winnen 
voor onze combinatie, waar wij voorheen vooral brievenbussen vulden…. 
We activeerden onze leden met het aanbellend rondbrengen van 
ledenpakketten, waar wij voorheen onze leden per mail hun 
brievenbuswijk doorgaven …Voor het eerst stonden twintig leden van 
beide partijen een uur lang posters te rollen voor verspreiding….  
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Ik chargeer een beetje, maar het laat zien dat inspanning en hard werken 
loont… en waarom een PvdA-idee voor een brassband werd afgeschoten. 
Want je kunt geen kiezersgesprekken voeren tijdens een luid optreden en 
het effect van een positief beeld van omstanders of krantenlezers is 
moeilijk meetbaar. 
 
Onze twee hoofd-campaigners gingen samen op cursus bij de landelijke 
commissie. Aan de hand van verkiezingsanalyses werden buurten voor 
huis aan huis geselecteerd en een lijst campagne -activiteiten in elkaar 
gezet. En een goede gesprekshandleiding gegeven om te bereiken dat je 
sympathie opbouwt en hulp biedt en geen ruzie maakt aan de voordeur…  
En tijdens de voorbereiding en de uitvoering, die nog in volle gang is als u 
dit leest, leerden we dat samenwerken veel oplevert. We gingen met 
groepen van zes tot dertien mensen zaterdag na zaterdag de wijken in. 
Als we niet samenwerkten, moesten we deze aantallen door minstens 
twee delen. Dan richt je niet veel uit. Voor het plaatsen van lichtmast-
posters in de verkiezingsweek, kopieer-en drukwerk, een advertentie, een 
vrijwilligersborrel en al het andere konden we de kosten delen. Dus een 
dubbele activiteit voor de helft van de kosten …. daar lijkt het steeds meer 
op. Na de verkiezingen weten we wat het heeft opgeleverd.  
 
We worden door de activiteiten van de landelijke combinatie goed 
ondersteund. Er blijkt weinig ruzie maar wel discussie tijdens congres en 
in andere situaties, maar deze gaan niet tussen GroenLinks- en PvdA-
bloedgroepen. De lijsttrekker acteert zoals verwacht als inspirerende en 
verantwoordelijke premierskandidaat, die zich niet laat afleiden door 
tegencampagnes in de Telegraaf…. Er zijn gelukkig weinig afhakers.  
 
In de recente, inspirerende, lezing van Ad Melkert werd mij duidelijk wat 
sommigen en in ieder geval hem, huiverig maakt voor samenwerking: hij 
ontmoette als minister de oppositie van GroenLinks fractievoorzitter Paul 
Rosenmöller, die alles beter wist….. Het was de tegenstelling tussen 
bestuurderspartij PvdA en oppositie – en buitenparlementaire partij 
GroenLinks. Met de decimering van en het meer activistisch worden van 
onze partij en de toenemende bestuursverantwoordelijkheid van 
GroenLinks, zijn we gelijkwaardiger en meer gelijk geworden. 
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Tot slot: onze enquête, die we met elkaar zullen bespreken. Hierin lezen 
we wat iedereen in isolement achter zijn bureau voor gedachten had over 
de samenwerking. Dat is waardevol. Laten we deze gedachten zetten 
naast de ervaringen die we aan het opdoen zijn. Ik ervaar de ervaring als 
samen sterker zijn. Jij ook? 
 
Doen is leren. Dit geldt voor zeer velen, leerde ik van mijn tijd als docent, 
als ik bijvoorbeeld het oplossen van wiskundige vergelijkingen uitlegde. 
Leerlingen konden actief reproduceren wat ik vertelde, maar stonden met 
de handen in het haar als ze zelf moesten starten. Daar was een tussen-
proces voor nodig. Dat heet stap voor stap oefenen. Ervaren. Probeer het 
stap voor stap en vaak zie je, dat het lukt. Of je komt erachter dat je het 
niet wil of niet kan. Ook dan ben je verder. Dit proces doen we op 
landelijke en lokale schaal. De uitkomst weten we niet… maar verder 
komen we wel. 
Ik hoop je met deze tekst verder gebracht te hebben in je voorbereiding op 
onze ALV. 
 
Tot op de verkiezingsavond (in café Central) en bij de ALV (in de 
Speelwinkel) ! 
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OOK IN SAMENWERKINGSGELUL KUN JE 
NIET WONEN 

  
 
Door Peter Bos 
 
Jullie kennen mij als een praktisch ingesteld persoon. Dat geldt voor veel 
kiezers. Ze stemmen op een partij omdat deze hen heeft geholpen in hun 
leven. Dat geldt voor een sommige ouderen, die de PvdA van Drees voor 
hun AOW bedanken en voor een aantal leeftijdsgenoten die dankbaar zijn 
voor de studiebeurs die zij ontvingen mede dankzij inspanningen van de 
PvdA voor gelijke kansen in het onderwijs.1 De PvdA heeft vorig jaar met 
Groen Links veel leed en ongelijkheid weggenomen door een Energie-
toeslag te regelen. Dit bewijst dat onze samenwerking het leven van 
mensen kan verbeteren. Wij doen het goed in de peilingen, maar met 
name Peter Omtzigt doet het beter.  
 
De aanleiding voor dit artikel is het gemis dat ik zie in onze samenwerking 
om kiezers een reëel perspectief te bieden op een betaalbare woning. Met 
het plan voor een hoger minimumloon bieden we velen een helder pers-
pectief op een beter leven. Daarmee kun je ook makkelijker een woning 
betalen. Wat bieden we verder voor perspectief op een betaalbare 
woning? Wonen wordt weer een recht. Maar wat biedt dit recht als je geen 
woning hebt? 
De overheid neemt de regie en zorgt voor grote aantallen betaalbare 
woningen: door woningen voor lage en middeninkomens te laten bouwen, 
huren verder te maximeren, te voorzien in meer sociale huurwoningen en 
grond terug in handen te krijgen. Hoe? Het benoemen van een minister 
van Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening en het vullen van een 
Woningbouwfonds is leuk maar wat gaat deze minister doen, en hoe zorgt 
een stimulerend fonds voor “bakstenen”? We vergroten de taak van 
corporaties, maar waar en hoe bouwen die meer woningen?  

                                                
1 Er zijn ook kiezers die stemmen op een partij die ervoor zorgt dat hun levensvisie 
gehoord en gezien wordt en niet zo zeer op basis van de partijdaden: ik denk aan Partij 
voor de Dieren, of op een partij die een levensgevoel deelt: de PVV. 
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We zorgen voor meer basiswoningen om dakloosheid te beëindigen, maar 
hoe, waar en wanneer komen deze woningen? Gemeenten moeten dertig 
procent van hun woningen in de sociale huur bouwen. Kunnen zij dat?  
Veel mooie woorden, maar ook in samenwerkings-gelul kan je niet 
wonen… 
  
Bieden we niets concreets? Gelukkig staat er één concrete maatregel in: 
we richten een Nationale Grondbank op. Die koopt grond en helpt zo 
gemeenten om nieuwe woongebieden met voldoende sociale huur te 
ontwikkelen die de corporaties kunnen bouwen en beheren. Dit gaat 
helpen, want gemeenten zijn financieel te zwak om zelfstandig 
woongebieden te ontwikkelen. Met grond staat weinig (alleen klimaat, 
natuur, personeel) meer in de weg om te bouwen. Maar wie kent deze 
maatregel en wie stemt vervolgens vanwege deze hoopvolle maatregel op 
onze samenwerking? Ik heb het nog niet voorbij zien komen in enig debat 
of artikel, dus het antwoord op deze vraag is nu: niemand. 
 
Doen andere partijen het beter? De sociale huur-kampioen SP biedt een 
Nationaal Bouwplan: dat klinkt erg “papier” en in het geheel niet concreet. 
Nee, zij bieden nog minder. NSC? Pieter biedt vooral mooie woorden 
(“meer landelijke regie, afspraken met corporaties”). Enkele concrete 
plannen gaan woningzoekenden niet verder helpen. Gemeenten mogen 
meer contracten aangaan zonder aanbesteding (dit is recent verboden 
door rechters in het Didamarrest) en kunnen dan sneller bouwen, echter 
hier zal de rechter spoedig een stop op zetten.  
 
Pieter zet een andere troef in: beperking van de migratie om meer 
woningen beschikbaar te krijgen voor Nederlanders. Het is op zich een 
logische redenering: als er geen woningen zijn, is er geen ruimte voor 
immigranten. Zijn plan kreeg veel aandacht. In de Volkskrant verschenen 
artikelen dat het beperken van migratie voor het bestrijden van de 
woningnood voor veel Nederlanders aanvaardbaar is en dat geen partij de 
wooncrisis kan oplossen.  
 
Ook onze Frans voelde zich hierna genoodzaakt om aan te geven dat het 
beperken van immigratie bespreekbaar was, maar dat je niets kan 
beloven.  



 

13 
 

Ook hier werden we niet concreet. Dat is naar mijn mening een gebrek, 
onze samenwerking heeft de plicht mensen perspectief te bieden op 
woonruimte.  
 
Het gaat niet om het niet welkom heten van politieke vluchtelingen, maar 
op het sturen op instroom van economische immigranten zoals arbeids-
migranten en studenten, of het geen voorrang geven aan statushouders 
boven andere woningzoekenden. Wij zien de noodzaak niet, maar het 
tekort aan woningbouw kan hiermee verkleind worden.  
  
Maar het is nog niet te laat …. ook in de discussie over het conflict Israël – 
Palestina leerden we snel om ons standpunt bij te stellen. We werden ook 
hier samen sterker. We hebben daarnaast een aantal prachtige maar 
onbekende plannen om het woningtekort te verkleinen. Het schrappen van 
de kostendelersnorm neemt de belemmering om samen te wonen weg. 
Het stimuleren van het splitsen van woningen zorgt voor meer woningen. 
Dit geeft hoop. Zodat we kunnen melden: PvdA Groen Links, niet lullen 
maar onze grond met woningen vullen.  
 
 
 
Reageren? Samenwerken? Neem contact met me op via de redactie 
of de partij. Peter Bos, bestuurslid in Gouda en werkzaam in de 
gebiedsontwikkeling, schreef dit artikel op persoonlijke titel. 
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GEWOON, TWEE GOUDSE REBELLEN…… 

  
 
Door Peter van Diesen en Frank van der Knaap 

 
 
Ik, Peter, beken schuld. Ik geef toe dat ik de afgelopen weken meermalen 
heb plaatsgenomen op het asfalt van de A12 in het kader van de blokka-
des van Extinction Rebellion (XR). Ik heb voor het eerst van mijn leven 
kennisgemaakt met het waterkanon van de Haagse politie en eveneens 
voor het eerst ben ik gearresteerd omdat ik geen gevolg gaf aan de 
sommering van diezelfde politie.  
 

 
 
Ik, Frank, beken schuld. Ik geef toe dat ik niet dapper genoeg ben om op 
het asfalt van de A12 te gaan zitten en te worden gearresteerd. Daarom 
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beperk ik mij tot het ondersteunen en aanmoedigen van de kanjers die dat 
wel durven. Kanjers, zoals verschillende Gouwenaars en honderden 
anderen. Maar ik word steeds bozer over het uitblijven van acties door de 
politiek, dus misschien ga ik die stap toch gauw zetten. Want als het niet 
door het parlement gebeurt, dan maar door buitenparlementaire acties.  
In dit artikel willen wij verklaren waarom we, sinds de kruisraketten in de 
jaren ’80 niet of nauwelijks meer hebben gedemonstreerd, op onze 65e 
toch weer deelnemen aan protest- en blokkadeacties.  
We eisen niets exorbitants. Nederland heeft, net als nagenoeg alle andere 
landen van de wereld, de protocollen van Parijs, Kyoto en vele andere 
convenanten ondertekend om de globale opwarming tegen te gaan. Toch 
is er in de praktijk onvoldoende sprake van concrete maatregelen om dat 
doel te bereiken, vooral om de grootindustrie te ontzien. Zelfs als Neder-
land vandaag zou stoppen met het subsidiëren van fossiele brandstoffen 
(en dat is de enige doelstelling die XR met deze blokkade nastreeft), 
zouden er nog vele doorslaggevende stappen nodig zijn om de aan ons 
gestelde doelstellingen te halen. 
  
We eisen niets exorbitants. Het is pervers dat we ons gedwongen zien om 
te bezuinigen op zorg, onderwijs en openbaar vervoer, en dat steeds meer 
Nederlanders de grootste moeite hebben om financieel rond te komen, 
terwijl we per jaar de fossiele brandstoffen met bijna veertig miljard euro 
subsidiëren. Dat is meer dan 2000 euro per inwoner. Per jaar! 
 
We eisen niets exorbitants. Reeds nu zien boeren in Afrika, Zuid-Amerika 
en Azië hun akkers verdorren en hun vee van dorst sterven. Reeds nu 
bouwt Indonesië een nieuwe hoofdstad omdat Jakarta onder de 
zeespiegel dreigt te verdwijnen. En reeds nu wordt het nieuws 
gedomineerd door aanhoudende natuurrampen als slagregens, 
modderstromen en bosbranden. En dat wordt de komende jaren alleen 
maar erger. Als we geen ingrijpende maatregelen treffen, hebben onze 
(klein)kinderen in de tweede helft van deze eeuw slechts de keuze tussen 
stikken en verdrinken.  
 
Wie dit al te dramatisch in de oren klinkt, willen wij wijzen op de woorden 
van de Secretaris-Generaal van de Verenigde Naties, Antonio Guterres: 
“The era of global warming has ended; the era of global boiling has 
arrived. The air is unbreathable, the heat is unbearable, and the level of 
fossil fuel profits and climate inaction is unacceptable. Leaders must lead”. 
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Of, zoals onze heldin Greta Thunberg het in de VN verwoordde: “You 
have stolen my dreams and my childhood with your empty words. And yet 
I'm one of the lucky ones. People are suffering. People are dying. Entire 
ecosystems are collapsing. We are in the beginning of a mass extinction, 
and all you can talk about is money and fairy tales of eternal economic 
growth. How dare you!”.  
 
XR zorgt erg goed voor zijn mensen. Iedere keer wordt benadrukt dat er 
niets van je geëist wordt waar je zelf geen goed gevoel bij hebt. Vooraf 
krijg je gedegen briefings en ook is voorzien in debriefings waarin je je 
woede, frustratie en andere emoties kunt uiten en met anderen delen. 
Tijdens de acties word je voorzien van water en versnaperingen. Sommige 
deelnemers worden ingezet in een de-escalatie rol, waarin de dialoog 
wordt gezocht met politie, mogelijke provocateurs, maar ook met de 
automobilisten die de dupe zijn van onze blokkades.  
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En hoe gek het ook mag klinken bij deze hele serieuze zaak: het is vaak 
ook gezellig. Toen het bijna 30 graden was, dansten de blokkeerders in de 
verkoelende douches van de waterkanonnen (die toen nog op standje 
‘zacht’ stonden).  
 
En langs de kant wordt gezongen en gescandeerd dat de arrestanten niet 
alleen zijn. Een steun die door de blokkeerders op de weg als een heil-
zaam bad wordt ervaren. De spanning moet worden gecompenseerd met 
ontspanning. Ook is af en toe met de agenten een gebbetje te maken. Zij 
doen immers (enkele overijverige individuen uitgezonderd) ook hun werk. 
Dit helpt om geweldloos te blijven en om de acties te kunnen volhouden. 
 
Maar verreweg het mooiste aspect van XR vinden wij de onvoorwaarde-
lijke geweldloosheid van de acties. Iedere vorm van agressie, tot het 
verbale toe, wordt ontmoedigd en deelnemers corrigeren elkaar als de 
frustratie overloopt. Daardoor ontmaskeren we de machteloosheid van de 
autoriteiten. Dezelfde autoriteiten die vasthouden aan het subsidiëren van 
het gebruik van fossiele brandstoffen, kunnen niets anders bedenken dan 
het gebruik van waterkanonnen en wapenstokken tegen degenen die 
daartegen protesteren. Zeker, extreem geweld is een uitzondering, maar 
er is geen sprake van een aanbod voor een dialoog over aanpassing van 
het beleid.  
 
Zijn wij heiligen? Allerminst. Ook wij rijden auto en eten geregeld vlees, al 
doen we ons best om dat laatste af te wisselen met vegetarische gerech-
ten (die tegenwoordig van hoge kwaliteit zijn!) en doen we ons best om 
uitsluitend verantwoord vlees te gebruiken. En we zijn de eersten om toe 
te geven dat wij, met ons kleine bevolkingsaantal, slechts een kleine 
aanzet kunnen geven voor een verandering.  
Maar dat laat onverlet dat we hopen dat onze acties een bewustwordings-
proces stimuleren. Zoals het de afgelopen decennia is gegaan, kan het 
niet langer. Wij hebben een keuze, al is dat zonder twijfel een pijnlijke. In 
grote delen van de wereld, en met name onder de allerarmsten, heeft men 
geen keuze. 
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NASCHRIFT: In oktober heeft de Tweede Kamer, met steun van onder 
meer PvdA/GL, een motie aangenomen die oproept tot onder-zoek 
naar de mogelijke scenario's voor het stopzetten van de subsi-dies 
op fossiele brandstoffen. In relatie hiermee heeft Extinction Rebellion 
besloten verdere acties op de A12 op te schorten tot tenminste eind 
2023. Acties op andere plaatsen, zoals een Klimaat-alarm op iedere 
eerste maandag van de maand in Gouda en blokkade-acties bij 
vervuilers als Tata Steel en financiers als de ING, blijven tot de 
mogelijkheden behoren. 
 
 
 

 

 

IN MEMORIAM MOEDER AARDE 

  
 
Door Frank van der Knaap  
 
Op 12 november jl. vond de klimaatmars plaats in Amsterdam. Het 
was een massale manifestatie. Vanuit Gouda reisde een flinke 
menigte af naar de hoofdstad. Een bont gezelschap van leden van 
NIVON, Greenpeace, Milieudefensie, Extinction Rebellion en 
natuurlijk van GL/PvdA. 
  
Tijdens die klimaatmars heb ik voor XR Gouda als onderdeel van de 
acties een In Memoriam voor onze Moeder Aarde uitgesproken. Ter-
wijl een doodskist met de aardbol daarop werd rondgedragen hield ik 
een vlammend betoog tegen de grote vervuilers, de grote financiers 
van die vervuiling en tegen de Staat der Nederlanden die de vervui-
ling al die tijd heeft aangemoedigd en faalt in het bestrijden ervan.  
 
Op 6 november, tijdens het klimaatalarm voor het Huis van de Stad, 
heb ik het In Memoriam al deels uitgesproken. Onderstaand vind je 
de gehele tekst. Bedenk bij het lezen, dat het gaat om het opvoeren 
van een dramatisch stuk dat oproept tot actie. Ik heb om die reden 
bewust afgezien van de afgewogen argumenten en de nuances die ik 
anders altijd graag opzoek.  
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Lieve familie en vrienden van De Aarde, 
 
Wij zijn hier vandaag bijeen om de laatste eer te bewijzen aan Moeder 
Aarde, onze geliefde planeet. Zij was eeuwenlang de perfecte biotoop 
waar mensen, dieren en planten in harmonie en balans met elkaar 
leefden. De Aarde gaf ons zuurstof om te ademen, water om te drinken, 
gewassen om te eten en land om op te leven.  
Maar zo’n 150 jaar geleden deed een nieuwe mens z’n intrede: de homo 
economicus. De rationele mens die al het goede wat de aarde bood ging 
exploiteren. Dat was vaak nog verantwoord en nuttig.  
Maar de drang naar altijd meer geld kreeg de overhand. Grondstoffen, 
gewassen, dieren, en ja, ook mensen werden onderworpen aan een 
regiem van uitputting en uitbuiting, louter om financieel winstbejag.  
En sommige bedrijven verhieven het graaien naar winst tot een uiterst 
schadelijke kunst en crimineel gedrag.  
 
Neem bijvoorbeeld… 
 
Chemours in Dordrecht, voorheen DuPont 
 
Zij maken pfas, een verzamelnaam voor duizenden verschillende chemi-
sche verbindingen tussen koolstof en fluor. Een sterke verbinding die 
superglad is en bestand tegen hoge temperaturen. Daarom gebruiken we 
dat voor koekenpannen, regenjassen, verf en make up.  
Maar, omdat het sterke verbindingen zijn, zijn ze ook nauwelijks 
afbreekbaar. Forever chemicals, worden ze genoemd. Deze stoffen zijn 
decennialang in de lucht uitgestoten en geloosd op de rivieren.  
Ze zitten in de grond en in het grondwater. Ze zitten in ons eten, vooral in 
vis, vlees en zuivel. Dat is logisch, want via dierenvoeding komt het ook in 
dieren terecht. En het zit ook in groenten en fruit.  
Dus zit pfas ook in ons lichaam. Via moedermelk worden de pfas 
doorgegeven aan de volgende generatie.  
En natuurlijk, toen DuPont zich in 1962 in Dordrecht vestigde, wisten we 
niet wat we nu weten. We waren blij met de nieuwe technologie en de 
nieuwe banen. Maar inmiddels weten we dat pfas het immuunsysteem 
kan aantasten, kanker kan veroorzaken en tot onvruchtbaarheid kan 
leiden. Het grote publiek weet dat pas sinds een paar jaar. 
Maar gebleken is dat DuPont dat al 30 jaar weet! Ze hebben dat verzwe-
gen. Waarom? Om geld te verdienen. Veel geld!  
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De bewuste vergiftiging van de natuur, van mensen en dieren, van rivieren 
en lucht, van grondwater en gewassen, louter en alleen om geld, geld en 
nog meer geld, is een misdaad! Moeder Aarde en de bewoners betalen de 
prijs. 
 
Of neem…. 
Tata Steel in IJmuiden, voorheen Hoogovens 
 
Tata Steel maakt metalen. Een nuttig product voor veel toepassingen. 
Maar bij de energieverslindende productie komen grote hoeveelheden 
stofdeeltjes van metalen vrij. Tata heeft de twijfelachtige eer om het lijstje 
van grootste vervuilers van Nederland aan te voeren. Het stoot jaarlijks 
maar liefst 15 Megaton CO2 uit.  
Die stof daalt in een groot gebied rond de IJmond neer. Het leidt tot veel 
astma bij de omwonenden. Behalve de enorme hoeveelheid CO2 bevat de 
fijnstof ook stikstofdioxide, lood en PAK’s; kankerverwekkende stoffen.  
Sinds kort is bekend dat omwonenden aantoonbaar vaker ernstige 
gezondheidsklachten hebben en eerder dood gaan.  
Maar Hoogovens weet dat al sinds de jaren 70! Het huidige Tata Steel 
belooft keer op keer om de schadelijke uitstoot te verminderen en groener 
te gaan produceren. Maar telkens weer worden de investeringen daarvoor 
uitgesteld. Waarom? Omdat dat geld kost. Geld dat de aandeelhouders 
veel liever in hun eigen zak stoppen.  
 
Of neem…. 
De KLM 
 
De Koninklijke Luchtvaart Maatschappij wordt omgeven met romantische 
nationale trots. Maar de waarheid is er van ontluisterende cijfers. Het is 
verantwoordelijk voor een jaarlijkse uitstoot 27 miljard kilo CO2. Naast de 
gigantische klimaatschade is er de geluidsoverlast waar miljoenen 
Nederlanders dagelijks horendol van worden. De KLM en luchthaven 
Schiphol weten heel goed welke schade zij aanrichten, maar ze doen er 
werkelijk alles aan om de schadelijke uitstoot en overlast niet te hoeven 
terugdringen. Ze worden beschermd door Europese en mondiale 
afspraken om geen belasting op kerosine te hoeven betalen. En ze 
lobbyen hard op het behoud van deze fossiele subsidie.  
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En als dreigt dat ze toch een paar vluchten minder zouden mogen groeien 
dan gepland, dan dreigt grote broer Verenigde Staten met sancties, omdat 
hun landingsrechten worden  aangetast.  
Overigens is een belangrijk deel van de winst van KLM te danken aan 
zakelijke vluchten; vluchten niet voor de massa, maar voor rijke 
zakenlieden. Dat de luchtvaart goed is voor de mensheid is een mythe; 
een gevaarlijke en schadelijke mythe. En de Aarde en de gewone mens 
lijden eronder. 
 
Of neem…. 
De Rabobank 
 
De grootschalige verwoesting van de natuur moet worden gefinancierd. 
Dat is in goede handen bij de Rabobank. Terwijl biologische boeren, fair 
trade-ondernemers en kleine zelfstandigen nauwelijks geholpen worden 
om hun bedrijven te runnen, financiert de Rabobank de grote industriële 
landbouw met dierenleed en natuurverwoesting tot gevolg. De Rabobank 
investeert actief in megastallen, kunstmest en landbouwgif.  
Niet alleen in Nederland, ook wereldwijd is de Rabobank een grote speler. 
Verantwoordelijk voor grootschalige ontbossing in Brazilië door te 
investeren in vleesgigant JBS en graanhandelaar Cargill.  
Hun investeringen leiden tot een gigantische milieuschade. Voor 
Nederland alleen wordt de door de Rabobank gefinancierde 
stikstofschade berekend op 3,1 miljard euro. De klimaat-, natuur- en 
gezondheidsschade in Brazilië komt op 9,5 miljard euro. En wie betaalt 
dat? U en ik. Met ons geld, onze gezondheid en ons leven. Terwijl de 
aandeelhouders koffers tekortkomen om hun bankbiljetten in te stoppen. 
De Rabobank weet maar al te goed wat de gevolgen van hun 
investeringen zijn, maar zij gaat willens en wetens door. 
 
En zo zijn er nog veel meer megavervuilende bedrijven die de schadelijk-
heid van hun productie het liefst muisstil houden. En die de verdiensten 
van de aandeelhouders veel belangrijker vinden dan de gezondheid van 
de natuur, dier of mens. Genoeg bedrijven om 10 edities van Gouds Rood 
mee te vullen. Dat ga ik hier niet doen, maar over één belangrijke speler 
moeten we het nog even hebben…de overheid! 
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De Nederlandse Staat 
En de overheid? De lokale en regionale overheid lijken sinds kort hier en 
daar te ontwaken. Omwonenden, enkele gemeenten en de provincie Zuid-
Holland hebben Chemours voor de rechter gedaagd. Met gedeeltelijk 
succes.  
 
Dat geldt ook voor Tata Steel. Eindelijk heeft de provincie Noord-Holland 
de milieuschade van Tata onderzocht. De conclusie is echter dat de 
normen niet worden overschreden. Welke overheid keurt normen goed die 
aantoonbaar de gezondheid van de inwoners aantast?  
Dat is een overheid die haar eigen burgers niet beschermt, maar de 
vervuilers kennelijk wel! 
 
De landelijke overheid, de Staat der Nederlanden, maakt nog weinig aan-
stalten om de milieuschade serieus te nemen. De doelen van het Akkoord 
van Parijs zijn mijlenver uit beeld. De stikstofdoelen worden niet gehaald, 
maar in plaats van een tandje erbij worden de plannen afgezwakt. De 
regionale energieakkoorden worden door het Rijk niet dwingend gemaakt, 
waardoor er weinig van terecht komt. En in Europa wordt de Greendeal al 
weer afgebroken. Met de hartelijke complimenten van Nederland. 
 
Nog altijd worden pfas, CO2, stikstof en glyfosaat niet aan banden gelegd. 
De fossiele subsidies gaan nog altijd door. De milieuschade door schade-
lijke stoffen in de bodem, de lucht en in het water bedraagt in Nederland 
alleen al 31 miljard euro per jaar. 4,5% van het bruto binnenlands product. 
Maar de overheid schuift de doelen door naar 2035, 2040, 2050 of Sint 
Juttemis.  
 
Het zijn organisaties als Urgenda, Greenpeace, Milieudefensie en 
Extinction Rebellion die de overheid dwingen tot actie. Want de Staat der 
Nederlanden is doof en blind. Misschien laat de Nederlandse kiezer op 22 
november een duidelijke stem horen en kiezen zij een regering die een 
allerlaatste poging doet om het klimaat te redden. 
 
Afsluiting 
En ondertussen staan wij bij het reeds gegraven graf van Moeder Aarde. 
De Aarde kan al die vervuiling en uitbuiting niet aan. Zij wordt zieker en 
zieker, zwakker en zwakker.  
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En uiteindelijk volgt de dood. En met de Aarde, onze biotoop, zal ook de 
mens sterven. Net zoals al honderden diersoorten zijn uitgestorven.  
 
Wij bewijzen hier de laatste eer aan Moeder Aarde. In het graf geholpen 
door vervuilende bedrijven, door banken die er veel geld aan verdienen en 
door de Staat die de uitbuiting en vervuiling heeft aangemoedigd en de 
bestrijding heeft nagelaten.  
 
Nemen wij uit respect voor Moeder Aarde een moment stilte in acht…. 
 
 
 

 

 

NIEUWS OVER HET WATERFONDS 

  
 
Door Hans du Pré 
 
Uit: Het bestuursakkoord 2022 - 2026: We investeren in een aantrekkelijke 
binnenstad voor onze inwoners, bezoekers en toeristen. De kansen die 
waterrecreatie biedt voor Gouda, waaronder het historische water in de 
binnenstad en de vaarverbinding met Reeuwijk, grijpen we aan. Daarom 
doen we een bijdrage aan het Waterfonds. 
 
Voor het historische water van de binnenstad diende zich onlangs zo’n 
kans aan waarbij de Intieme vaarroute uitgebreid kan worden door de 
voormalige slotgracht om de Goudse Motte weer bevaarbaar te maken. 
Rond de Motte, de eerste versterkte burcht van Gouda die gebouwd werd 
tussen 1200 en 1300, was een brede cirkelvormige gracht gesitueerd. 
Door het weer open maken van de onderdoorgang in de Dubbele Buurt 
(voormalige ING-bank) in 2008, is de Mottegracht aan de noordzijde langs 
Achter de Kerk en Spieringstraat weer bevaarbaar voor kano’s en sup’s 
(stand up paddling). Ook kleine boten zoals de speciaal voor de intieme 
vaarroute ontwikkelde Goudse Schouw 'Jan Contant' kan daar varen met 
wel 8 passagiers (zie foto).  
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De zuidzijde van de Mottegracht, is door verwaarlozing echter sinds 
langere tijd niet meer bevaarbaar. De Mottegracht loopt hier onder 
museum Gouda door en achter de bebouwing aan de Molenwerf langs 
waarna het onder de kegelbaan van sociëteit De Réunie door weer 
aansluit op de gracht van de Spieringstraat achter het Willem 
Vroesenhuis.  
 
De kans om een aantrekkelijk vaarrondje rond de oude Motte te maken 
schuilt in de verwaarlozing en achterstallig onderhoud door gemeente, 
waterschap en aangrenzende eigenaren. Door het in het verleden 
plaatsen van beschoeiing voor beschoeiing is de breedte van de gracht 
plaatselijk afgenomen van oorspronkelijk 3 meter naar 1,50 meter. Het 
bestuur van sociëteit de Réunie neemt het voortouw en biedt de gemeen-
te aan bij het onderhoud aan de kades bij de Kegelbaan, het verbreden 
van de Mottegracht onder de kegelbaan door te willen faciliteren. Alle 
andere aan de Mottegracht grenzende eigenaren hebben aangegeven dat 
verbreding ook voor hen bespreekbaar is. De reacties variëren daarbij van 
ronduit enthousiast tot het mogelijk wel willen overdragen van een strook 
grond aan de gemeente voor de verbreding van de gracht, in ruil voor een 
nieuwe beschoeiing. Alle neuzen staan dus in de goede richting.  
 
De door de gemeenteraad ingestelde denktank bestaande uit de 
Wateralliantie Gouda, de Samenwerkende Binnenstad-ondernemers 
Gouda (SBG) en het Watersportverbond adviseert college en raad dan 
ook om deze unieke kans te benutten door dit te onderzoeken op 
financiële consequenties en zo mogelijk tot uitvoering te brengen.  
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Over dit zeer historische water rond de Motte zou binnen afzienbare tijd 
dus weer gevaren kunnen worden. Na het afsluiten van de Haventoegang 
in 1953 en daarna nog vele andere grachten, zou dit het eerste rondje van 
onze prachtige Waterstad Gouda zijn dat weer bevaren kan worden. Het 
‘Rondje rond de Motte’ ligt buiten de compartimentering, de peilverlaging 
in de Turfmarkt- en Zeugstraatgracht. Het weer terug brengen van het 
water bij de overkluizing Achter de Waag en vernieuwen van de Sint 
Antheunisbrug (ontwikkelperspectief 2036), zijn binnen die compartimen-
tering gesitueerd. Dit zijn dus geen obstakels voor de bevaarbaarheid van 
het ‘Rondje rond de Motte’. De Wateralliantie Gouda, de Samenwerkende 
Binnenstadondernemers Gouda en Watersportverbond adviseren college 
en raad dan ook om zich deze raadsperiode op het onderdeel van de 
Intieme Vaarroute ‘Rondje rond de Motte’ te focussen.  
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Uit: amendement ‘Kaders reserve waterfonds’ van 6 december 2022 
 
3  Tot het vaststellen van de volgende prioritering voor het inzetten van de 
beschikbare middelen: 
Het optimaliseren van de vaarverbinding Gouda-Reeuwijk met gebruik van 
provinciale en landelijke subsidiemogelijkheden; 
 
Het verder ontwikkelen van de intieme vaarroute zoals richtinggevend 
verwoord in het rapport Intieme Vaarroute uit 2009, waarbij de KBB-
peilscheidingen doorvaarbaar worden gemaakt als alle tussenliggende 
schakels zijn opgelost ( conform motie 9 december 2021). Het 
ontwikkelperspectief is 2036 (ambitie om gebied Achter de Waag het 
water weer open te maken). Begonnen wordt met het verder ontwikkelen 
van de intieme vaarroute als kano- en suproute, waarbij het uitgangspunt 
een doorvaarhoogte van minimaal 90 cm is zoals verwoord in het 
onderzoek door Waterrecreatie Advies BV 2022. Dit alles in samenspraak 
met belanghebbenden, belangenvertegenwoordigers en 
beheerorganisaties in de stad. 
 
4  Voor andere potentiële projecten dient de Watervisie van de 
Wateralliantie als inspiratiebron. 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

DE EERSTE JELLIE GORTER LEZING 

  
 
Door José van Eijkelenburg 
 
Op 2 november jl. werd de eerste Jellie Gorter-lezing gehouden. 
De spreker was Ad Melkert, onder meer oud-minister van sociale 
zaken. Ruim 40 bezoekers waren op deze winderige herfstavond naar 
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de Agnietenkapel gekomen, onder wie ook familie en vrienden van 
Jellie. 
 
Jellie Gorter heeft in de jaren dat zij politiek actief was heel veel gedaan 
voor de Goudse samenleving. In 1967 kwam zij in de gemeenteraad en 
van 1986 tot 1990 werd zij wethouder van sociale zaken. Daarna werd zij 
met zoveel voorkeurstemmen gekozen dat zij van 1990 tot 2002 weer 
raadslid was. 
 
Altijd stond ze klaar voor mensen die in de problemen zaten. Voor iedere 
Gouwenaar, met of zonder beperking, woonwagenbewoner of huurder van 
een woningbouwcorporatie, jong of oud, voor iedereen had zij een 
luisterend oor. 
 
Ad Melkert refereerde regelmatig aan haar in zijn speech: 
‘De lange adem van de sociaaldemocratie: rode bespiegelingen over 
de dagen na 22 november’. 
     
Hij sprak over de jaren ‘70 en ‘80 waarin de internationale politiek “hot” 
was, Europese integratie een baken van vooruitgang, en dekolonisatie en 
ontwikkelingssamenwerking een morele opdracht.  
Hij memoreerde hoe democratische leiders overal aan de macht kwamen 
en weer verdwenen en vergeten zijn. Maar misschien herinnert iedereen 
zich nog hoe Nelson Mandela in 1990 de vrijheid in wandelde. 
 
Ad Melkert vroeg zich af wat het internationale engagement van vandaag 
is en wie hierin voorop gaat ?  
Wat de betekenis is van solidariteit en betrokkenheid. Wat de balans is 
tussen ideaal en ratio, tussen internationale betrokkenheid en Realpolitik, 
een nuchtere en pragmatische manier van politiek bedrijven. Buitenland is 
steeds meer binnenland geworden. Steeds meer bevoegdheden worden 
overgeheveld van het nationale naar het Europese en ondertussen zien 
we dat nationale betrokkenheid steeds sterker wordt in ons land en in vele 
andere lidstaten. Dat leidt tot een andere paradox: dat de Europese 
integratie dreigt uit te lopen op een in zichzelf gekeerd continent waarin 
democratische waarden worden ondermijnd door de krachten die inspelen 
op de angst of de haat voor de vreemdeling.  
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Er zijn veel vraagstukken waarin binnenland en buitenland in elkaar 
overlopen. Ad Melkert somde ze op: klimaat, democratie: verbinding 
tussen rechts-nationalistisch denken en linkse sociale agenda en 
vluchtelingenproblematiek en migratie. 
 

 
 
Jellie Gorter’s kernboodschap en nalatenschap was ‘ Het menselijk 
vermogen en het menselijk gezicht’. 
 
Kom op voor: 
- Integratie en burgerschap, waar je ook vandaan komt; 
- Basisbaan voor wie die steun nodig heeft; 
- Emancipatie en werkelijke gelijkheid voor de wet en in de praktijk; 
- Wonen als recht en noodzaak; 
- Bestaanszekerheid; 
- (Zorg, onderwijs, veiligheid): het nieuwe regeerakkoord in de steigers. 
 
Ad Melkert pleit ervoor dat het volgende kabinet als belangrijkste doel 
moet hebben: bestaanszekerheid en een bestaansminimum zonder 
toeslagen en steun aan kinderen. 
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Financiële armslag voor gemeenten, voor iedereen toegang tot onderwijs, 
zorg, betaalbaar wonen. Wie kan werken moet bijdragen. Wie hier is moet 
zo spoedig mogelijk aan de slag. Vermogens moeten zwaarder belast 
worden en belastingontwijking aangepakt. Hij vindt dat ook AOW-ers met 
riant pensioen/vermogen extra moeten bijdragen. 
En een sterke vakbeweging voor het bewaken van de arbeidsvoorwaar-
den, bescherming en rechten van werknemers. 
 
De kern van zijn verhaal: strijden voor solidariteit tussen werkenden en 
afhankelijken, en verantwoordelijkheid nemen.  De lange adem van Rood, 
ook met Groen luidt: wij staan al 130 jaar op brede schouders. 
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vacature  Binnenstad       
Vacature Korte Akkeren/Weidebloemkwartier    
Will Oosterom Gouda-Noord    
Gerrit Schinkel Plaswijck       
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